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Szanowny Panie Ministrze, 

w obecnym stanie prawnym ubezpieczenie nieruchomości - domu lub mieszkania - nie jest obowiązkowe. Powoduje to, 
że rodziny po pożarach lub katastrofach naturalnych, w wyniku których budynki mieszkalne zostały uszkodzone lub 
zniszczone pozostają bez zabezpieczenia finansowego i w całości uzależnione są od pomocy rządowej lub samorządowej. 
Taki stan rzeczy nieuchronnie sprawia, że mieszkańcy, którzy w ten sposób utracili „dach nad głową” potrzebują 
niejednokrotnie wielu lat, aby odbudować swoje domy. 

Wprowadzenie powszechnego obowiązku ubezpieczania nieruchomości w zakresie co najmniej obejmującym 
ubezpieczenie od katastrof naturalnych i pożarów pozwoliłoby zarówno na szybszą reakcję na powstałe szkody, jak i 
mniejsze uzależnienie domowników od pomocy państwa. 

Mając na uwadze powyższe - proszę o odpowiedzi: 

1. Czy ministerstwo rozważało wprowadzenie powyższego rozwiązania? 

2. Jeżeli tak - proszę o wskazanie - w jakim zakresie ministerstwo uznaje za niezbędne wprowadzenie obowiązkowego 
ubezpieczenia nieruchomości? 

Z wyrazami szacunku, 
Paweł Bańkowski 
Wojciech Król 
Marzena Okła-Drewnowicz 

 


